

كنيسة مارمرقس

بمونتريال - كندا

٢٣ بشنس ١٧٢٥



بطريركية الأقباط  
الأرثوذكس

٣١ مايو ٢٠٠٩

COPTIC ORTHODOX  
PATRIARCHATE

May 31, 2009



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

23 Bashans, 1725

## إلى الآن لم تطلبوا شيئاً باسمي

- ❖ لقد إستجابت الكنيسة القبطية بالذات لهذا التوجيه من الرب فأضافت إلى الصلاة الربانية (بالمسيح يسوع ربنا).
- ❖ ولكننا نعلم أننا كثيراً ما نشكو أننا نطلب طلبات من الله. والله لا يجيب. وكثيراً ما نعتبر هذا مبرراً لعدم إستمرارنا في الصلاة أو إنتظامنا فيها أو إقبالنا عليها أو رغبتنا فيها - إننا نقول لأنفسنا ولآباء إعترافنا وللناس كثيراً ما طلبنا ولم يجبنا الله. فلماذا نسأل بعد؟
- ❖ هل هناك خطأ في صلواتنا؟ هل هناك خطأ فينا؟
- ❖ ربما نحتاج إلى تغيير صلواتنا. بل ربما بالأكثر نحتاج أن نتغير نحن. نحتاج أن نستجيب لروح الله. وحين نستجيب لروح الله فينا نجد أحياناً أننا غير محتاجين أن نطلب شيئاً في الصلاة.
- ❖ يكفي أن نصلي. إن الصلاة وحدها تشبع إحتياجنا له شخصياً. وإحتياجنا الشخصي له يحثنا دائماً على تكرار الوقوف أمامه. ويشعرنا دائماً بالراحة والشبع حين نقف أمامه. كما يشعرنا بعدم الراحة إذا طال غيابنا عنه.
- ❖ ولكن في أحيان أخرى نجد أن الروح يحثنا أن نطلب منه أشياء. أشياء تخص ملكوت الله وكنيسته وأولاده "اطلبوا أولاً ملكوت الله وبره". وهذا بالضبط ما يقول عنه الرب: "إلى الآن لم تطلبوا شيئاً باسمي".
- ❖ ولكني أسمع من يقول: ولكني أحتاج إلى أشياء أخرى أيضاً. إن الله يضع إهتماماتك الخاصة موضع إهتمامه الشخصي. فتصبح إهتماماتك الخاصة هي إهتمامات الله. لأنك تضع إهتمامات الله موضع إهتمامك - لماذا لا تجرب؟

## Until now you have asked nothing in My name

- ❖ The Coptic Church had responded to that directive from the Lord. She added to ``Our Father``, ``in Christ Jesus our Lord``.
- ❖ But we know that we, many times, complain that we ask things from God, but He does not give what we asked for. So, we, many times consider that, as an excuse for not being regular in our prayers. We say to ourselves, to our fathers of confession and to others that many times we asked, why should we ask again?
- ❖ Is there anything wrong with our prayers? Is there anything wrong with us?
- ❖ Maybe we need to change our prayers. Or maybe we need ourselves to be changed, to respond to the Spirit of God inside us.
- ❖ and when we respond to the Spirit of God, we find sometimes that we do not need to ask for anything.
- ❖ It is enough to pray. Prayer itself and alone fulfills our need for Him personally. And our personal need for Him urges us always to stand before Him again and again. It makes us feel the fulfillment when we stand before Him. And makes us uneasy when we don't.
- ❖ But in other times, we find that the Spirit urges us to ask things from Him, especially those which pertain to the Kingdom of God, His church and His children, ``Seek first the Kingdom of God and His righteousness``. That was exactly what the Lord spoke about ``until now you have asked nothing in My name``.
- ❖ But I can hear some saying (But we need other things also) God puts your own interests in His first own interests. Then your interests become His, and His interests become yours... why don't you try?

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishoy@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishoy@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthonv@stmarkmontreal.ca](mailto:franthonv@stmarkmontreal.ca)

For church information [mark@stmarkmontreal.ca](mailto:mark@stmarkmontreal.ca)

### Service Schedule

### جدول مواعيد الخدمة

+ Vespers	Sun	5	PM	+ عشية عيد دخول السيد المسيح إلى أرض مصر
+ the first Holy Liturgy	Mon	6 – 8	AM	+ القديس الأول
+ the second Holy Liturgy	Mon	8 – 10	AM	+ القديس الثاني
+ Meeting of Saint John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 – 7½	PM	+ إعتراقات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القديس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 – 10	AM	+ القديس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG – Grade 6)	Sat	1 – 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 6 - KG )
+ Sons of Light Club (age 10 – 16)	Sat	2 – 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 – 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11	AM	+ القديس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ – 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 – 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 – 11)	Sun	1 – 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 7 - 11 )
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 – 4	PM	+ درس ألحان و قبطي (cegep & + )

## أخبار الكنيسة

1. يوافق يوم الإثنين عيد دخول السيد المسيح إلى أرض مصر – تقام العشية الخامسة مساء اليوم الأحد والقديس الأول من ٦ – ٨ صباح غد الإثنين والقديس الثاني من ٨ – ١٠ صباحاً.
2. إنتدب قداسة البابا أبونا القس ميخائيل القمص يوسف عطية لخدمة كنيسة الملاك وأبو سيفين بلافال وينتظر حضوره قريباً.
3. تقيم الكنيسة معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية إبتداءً من الأسبوع الأخير من يونيو وحتى نهاية أغسطس للاستعلام والحجز رجاء الإتصال بنيقطين أسعد (514)583-6243.
4. بدأ تسجيل مؤتمر Juniors للفصول ٤ – ٧ لدى خدام المرحلة وميعاده من ٣ – ٥ يوليو القادم.
5. بدأ العمل لإشتراك الكنيسة في مهرجان الكرازة بمصر.
6. بدأ العمل لإنتاج العروض التي تذاغ في القناة الجديدة المتكلمة بالإنجليزية والفرنسية.
7. تهنئ الكنيسة الشماس الكساندر سامي المصري لسياحته بيد نيافة الأنبا تادرس وترجو له نمواً في النعمة.
8. مصعد الكنيسة جاهز لإستخدام من يحتاجون إليه.
9. الثلاثاء القادم إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب.

## CHURCH NEWS

1. Tomorrow will be the feast of the entrance of our Lord Jesus into the land of Egypt, the vespers prayer will be today Sunday at 5:00 p.m. and the first Holy Liturgy will be tomorrow Monday morning from 6:00 – 8:00 a.m. and the second from 8:00 – 10:00 a.m.
2. His Holiness Pope Shenouda III deputed father Mikhael El Kommos Youssef Atteya to serve the church of Archangel Mikhail and Abu Seifein in Laval, he is expected to arrive soon.
3. The church is organizing a summer camp for the children of the primary stage starting the last week of June till the end of august, for information and reservation please contact Nevine Assaad (514)583-6243.
4. Registration for Juniors Convention started (grades 4 to 7) with the grades servants and the Convention will be from 3 till 5 July.
5. The church started working in order to participate in Saint Mark festival in Egypt (Mahragan El Keraza).
6. Production work of programs and shows which will be produced for the new channel started.
7. The church congratulates the deacon Alexander Sami El Masri for his ordination by His grace bishop Tadros and wishes for him growth in grace.
8. The church elevator is ready to be used by those who need it.
9. The meeting of Saint John the beloved will be next Tuesday.